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J E G Y Z İ K Ö N Y V 

Készült: Szentistván nagyközség Képviselı-testületének 2011. április 28. napján megtartott 
nyilvános ülésén. 

Helye: Polgármesteri Hivatal tanácskozó terme 

Jelen vannak: Koncz József polgármester, Aranyosi Imre, Dr. Béres Imre Sándor, Kampel 
Lászlóné, Kiss Lajos és Ördög Jakab képviselık. 
Tanácskozási joggal meghívott vendégek: Tóth Imréné dr. jegyzı, Koncz Mártonné aljegyzı, 
Kishonthy Judit könyvvizsgáló, Juhászné Sánta Zsuzsanna pénzügyi csoportvezetı, Galambos 
Lajosné óvodavezetı, Bay Judit ügyvezetı, Nyeste Józsefné nem képviselı bizottsági tag, id. 
Burai Jenı CKÖ elnök.  
A lakosság részérıl Németh László Szentistván, Ságvári u. 29. és Burai Krisztián Szentistván, 
Rákóczi u. 39. sz. szám alatti lakosok. 
 
  
I. / NAPIREND ELİTT 

Koncz József polgármester köszönti a megjelenteket. Megállapítja, hogy az ülés 
határozatképes, mert a 7 fı képviselı-testületi tagból 6 fı, a tagoknak több mint a fele jelen 
van. Dobóné Koncz Judit alpolgármester asszony érkezése várható az ülés folyamán.  
Jegyzıkönyv vezetésével megbízza Farkasné Koncz Anikó fıtanácsost. Jegyzıkönyv 
hitelesítésre felkéri Kampel Lászlóné és Ördög Jakab képviselıket. 

Koncz József polgármester az ülés napirendjét szóban ismerteti, melyet a képviselı-testület  6 
egybehangzó igen szavazattal, ellenszavazat  és tartózkodás nélkül elfogadott.  

 
N A P I R E N D 

Tárgy:                                                                                                          Elıterjesztı 

1./ Beszámoló az önkormányzat 2010. évi költségvetésének                               Koncz József 
teljesítésérıl - rendeletalkotás.                                                                              polgármester 
 
2./ Az önkormányzat egyszerősített mérlegének, költségvetési                            Koncz József  
 jelentésének és pénzmaradvány   kimutatásának, továbbá a könyv-                     polgármester 
vizsgáló jelentésének jóváhagyása.   
 
3./ Javaslat az Önkormányzat 2011. évi költségvetési rendeletének                     Koncz József 
módosítására.                                                                                                          polgármester 
 
4./ Javaslat a közmeghallgatáson felvetett kérdésekben teendı intézke-               Koncz József  
désekre.                                                                                                                   polgármester 
                                                                                                                                 
5./ Tájékoztató a lejárt határidejő testületi határozatok végrehajtásáról.               Tóth Imréné dr. 
                                                                                                                                jegyzı   
6./ Indítványok, javaslatok 
- Javaslat az ÖNHIKI támogatás benyújtására 
- Javaslat hitel felvételére – az iskola és mővelıdési ház hıszolgáltatási szerzıdés kiváltására. 
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Zárt ülésen: Tájékoztató az átruházott hatáskörben meghozott döntésekrıl.   
 
  

II.   NAPIREND TÁRGYALÁSA  

1./  Tárgy:  Beszámoló az önkormányzat 2010. évi költségvetésének teljesítésérıl – 
rendeletalkotás.   
Elıterjesztı : Koncz József polgármester   
 
Az elıterjesztés írásban a jegyzıkönyvhöz csatolva.  

Koncz József polgármester elmondja, hogy az elıterjesztést a Pénzügyi- és Gazdasági 
Bizottság az elmúlt napon megtárgyalta. Felkéri Kampel Lászlóné bizottsági elnököt, hogy 
ismertesse a bizottság álláspontját.   

Kampel Lászlóné bizottsági elnök tájékoztatja a jelenlévıket, hogy a költségvetés 
teljesítésérıl szóló beszámolót a bizottság megtárgyalta, véleményezte. Az elıterjesztés 
tárgyalása két részben történt.  A bizottság elıször a pénzmaradvány felhasználásról foglalt 
állást. Egyhangúlag javasolja a határozati javaslat elfogadását. Majd az önkormányzat 2010. 
évi költségvetésének teljesítésérıl szóló beszámolót tárgyalta. A bizottság egyhangúlag 
javasolja a költségvetési beszámoló elfogadását. 

Koncz József polgármester szóbeli kiegészítésében elmondja, hogy most történt meg egy év 
komplett lezárása, elkészült a mérleg és a zárszámadás, most realizálódtak, azok a számok, 
azok a döntések, amelyeket az év folyamán a testület hozott. Felelevenítésként utal rá, hogy 
ez egy bátor költségvetés volt, hiszen jelentıs, közel 55 millió Ft-os hiánnyal fogadta el a 
testület. Tudvalévı volt, hogy ebbıl jelentıs, mintegy 30 millió Ft volt a felhalmozási hiány, 
amely a pályázatokhoz szükséges önerıként szolgál. Sok pályázat volt beadva, a nyertes 
pályázatok mellett, néhány pályázat tolódott, így történt meg, hogy a költségvetési hiány 
csaknem felére redukálódott. A költségvetés 27 millió Ft-os hiánnyal zárta az évet. Ebbıl 10 
millió Ft a mőködési, 17 millió Ft a felhalmozási hiány. Ismert, hogy két jelentıs fejlesztés, 
pályázati beruházás valósult meg. Az óvoda akadálymentesítése és az általános iskola 
hıszigetelése történt meg az elmúlt évben, amely az iskola esetében még további, járulékos, 5 
millió Ft-os költségtöbblettel járt. Ami a testület részérıl tudatos döntés volt, hiszen ezáltal az 
intézmény rendbetétele megtörtént, ugyan az akadálymentesítés még hátra van. Az óvoda 
esetében szintén elmondható, hogy egy korszerő, szép intézmény, amelyrıl az ellenırzés 
kapcsán az egri VÁTI szakemberei is elismerıen szóltak. Megállapítható, hogy a beruházások 
elérték céljukat. A költségvetés számadatait nem kívánja részletezni, az pontosan látható az 
elıterjesztésben. A többletek közül a helyi adó többletét emeli ki, ami jelentısen javította az 
éves gazdálkodást. Így sikerült viszonylag nyugodtan lezárni az évet, annak ellenére, hogy az 
évet végig kísérték az oktatási intézmények társönkormányzatainak fizetési késedelmei, ami 
idınként likviditási gondokkal járt. Ez a probléma most még élesebben jelentkezik, hiszen a 
tartalékok elfogytak, a lekötött pénzeszközök felhasználásra kerültek, hosszú lejáratú hitel 
felvételére is sor került az elmúlt évben. Mindezek következtében azokat a finanszírozásokat, 
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melyeket korábban be tudott vállalni az önkormányzat, a jövıben nem lesz képes. 
Összességében elmondható, hogy az elmúlt költségvetési évet fegyelmezett gazdálkodás 
jellemezte, amely megfelelı kiindulási alapot nyújt az elıttünk álló évhez. 

Ördög Jakab képviselı utal rá, szükségét érzi, hogy véleményt nyilvánítson, hiszen a 2010. 
évi költségvetés végrehajtása részben az elızı képviselı-testület mőködése és az ı 
polgármestersége idıszakában történt. Kiemeli, azon szempont fontosságát, melyet mindig 
szem elıtt tartott, hogy az önkormányzat ne adósodjon el. Az elmúlt költségvetési évben nem 
került sor hosszú távú kötvény kibocsátására. A jelentıs hiány mértéke a felhalmozási 
kiadásoknál – és nem elsısorban a mőködés finanszírozásánál - jelentkezett. Kiemeli, hogy a  
képviselı- testület döntési helyzetben van – ismerve az éves költségvetés helyzetét – jogában 
áll mérlegelni, hogy igénybe kívánja-e venni a pályázatot, meg tudja-e finanszírozni a saját 
erıt, boldogul-e a kivitelezéssel. Elmondja, örül annak, hogy azok a pályázatok, amelyeket 
még az elızı képviselı-testület adott be, sorban beérnek, szerzıdéskötés elıtt állnak. Ismerve 
az éves költségvetést, de még nem ismerve az országos költségvetésbıl, a kormányzati 
döntésekbıl eredıen az önkormányzat elıtt álló nehézségeket, úgy gondolja, hogy ha majd 
azok ismertté válnak, akkor is lesz lehetıség dönteni. Jelenleg úgy látható, hogy jelentısebb 
pénzügyi kihatással járó beruházásra nem nyílik lehetıség. Azonban minden alkalmat meg 
kell ragadni a jelenlegi és a leendı kisebb pályázatok megnyerése, elérése érdekében. 
Egyetért abban, hogy az elmúlt évi gazdálkodásért a munkatársakat, vezetıket az 
intézményeket elismerés illeti, viszont a Társulásnak a gazdálkodására, a társ 
önkormányzatok polgármestereire lényegesen keményebb odafigyelést kell fordítani az év 
során is, annak érdekében, hogy nehogy az önkormányzatot is a bedılés felé sodorják. 
Hangsúlyozza, hogy jelen elıterjesztést figyelembe véve látható, hogy nagyon szigorú 
költségvetést kell folytatni. Az, hogy megmaradt az a pénzmaradvány, amit a pályázatoknál a 
saját erı finanszírozására vett fel az önkormányzat az elmúlt évben, az csaknem biztosítja a 
most futó pályázatok önerejét. Tájékoztatja a testületet arról, hogy a pénzügyi bizottság ülésen 
elhangzott, hogy az év folyamán önkormányzati szinten foglalkozni kell az intézmények 
gazdálkodásával, kutatni kell azokat a lehetıségeket, melyek a gazdálkodást segítik, ilyen 
többek között a hıszolgáltatási szerzıdés felülvizsgálata. A bizottság véleményével 
egybehangzóan, a költségvetési beszámoló elfogadását javasolja. 

Mivel több vélemény, javaslat nem érkezett Koncz József polgármester az elıterjesztés 
tárgyában szavazást kezdeményezett. 

A Képviselı-testület 6 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül megalkotta az 
alábbi rendeletét: 

SZENTISTVÁN NAGYKÖZSÉGI ÖNKORMÁNYZAT KÉPVISEL İ-TESTÜLETÉNEK  
6/2011.( IV.29) önkormányzati rendelete 

Az önkormányzat 2010. évi gazdálkodásáról 

A rendelet szövege írásban a jegyzıkönyvhöz csatolva. 
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A Képviselı-testület 6 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül meghozta soron 
következı határozatát: 

Szentistván nagyközség Képviselı-testületének  
22/2011. (IV. 28.) határozata   
 
Tárgy: a 2010. évi pénzmaradvány felhasználása. 
 

Szentistván nagyközség Képviselı-testülete a zárszámadási rendelet mellékletét képezı 
pénzmaradvány kimutatásban szereplı 7.376,-eFt módosított pénzmaradvány felhasználásáról 
az alábbiak szerint rendelkezik:  

-739 eFt összegő pénzmaradvány a Szentistván és Térsége Beruházó és Szennyvíz-üzemeltetı 
Társulás pénzmaradványa, melynek felhasználásáról a Társulási Tanács jogosult dönteni. 

- 2.209 eFt az önkormányzat környezetvédelmi alapjának egyenlege. 

- 4.428 eFt felhalmozási jellegő pénzmaradvány, mely a 2011. évi költségvetésbe beépítésre 
került. 

A képviselı-testület felhatalmazza polgármesterét a szükséges intézkedés megtételére. 

Határidı: értelemszerően 
Felelıs: Koncz József polgármester   
 

2./ Tárgy: Az önkormányzat egyszerősített mérlegének, költségvetési jelentésének és 
pénzmaradvány kimutatásának, továbbá a könyvvizsgáló jelentésének jóváhagyása.  
Elıterjesztı: Koncz József polgármester  
  
Az elıterjesztés írásban a jegyzıkönyvhöz csatolva. 

Koncz József polgármester az elıterjesztés kapcsán elmondja, hogy ez évtıl kezdve 
könyvvizsgálónak kell megvizsgálnia az elızı évi zárszámadást és mérleget és az 
egyszerősített éves költségvetési beszámolót, mivel az önkormányzat teljesített kiadásainak 
összege meghaladja 300 millió Ft-ot és az önkormányzat éven túli hitelállománnyal 
rendelkezik. A könyvvizsgálói jelentést -megbízás alapján- egy miskolci könyvvizsgáló cég 
készítette el. A jelentés szerint az éves költségvetési beszámoló a vonatkozó törvényi 
elıírásoknak megfelelıen készült el, az önkormányzat vagyoni, pénzügyi és jövedelmi 
helyzetérıl megbízható és valós képet ad. Kérdezi, hogy az elıterjesztéssel kapcsolatban a 
testület tagjainak van-e kérdése, véleménye.  

Mivel vélemény, javaslat nem volt Koncz József polgármester szavazásra tette fel a határozati 
javaslatot.  
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Ezt követıen a Képviselı-testület 6 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül 
meghozta a következı határozatot: 

 
Szentistván nagyközség Képviselı-testületének  
23/2011. (IV.28.) határozata   
 

Tárgy: A Szentistván nagyközségi Önkormányzat 2010. évi egyszerősített éves költségvetési 
beszámolójának elfogadása. 
 

Szentistván nagyközségi Önkormányzat Képviselı-testülete a Polgármester elıterjesztése 
alapján az Önkormányzat 2010. évi egyszerősített éves költségvetési beszámolóját a határozat 
mellékletei szerint elfogadja: 

- 1. sz. melléklet: egyszerősített mérleg 

- 2. sz. melléklet: egyszerősített éves pénzforgalmi jelentés 

- 3. sz. melléklet: egyszerősített pénzmaradvány kimutatás. 

A Képviselı- testület a határozat mellékletét képezı független könyvvizsgálói jelentést 
elfogadja.  

A Képviselı-testület felkéri a Polgármestert és a Jegyzıt, hogy gondoskodjanak a hitelesítı 
záradékkal ellátott, 2010. évi egyszerősített költségvetési beszámoló Hivatalos Értesítıben 
történı közzétételérıl, valamint az Állami Számvevıszék részére - a könyvvizsgálói 
jelentéssel együtt - történı megküldésérıl.  

         
Határidı: 2011. június 30.  
Felelıs: Koncz József polgármester és Tóth Imréné dr. jegyzı 
 
3./ Tárgy: Javaslat az önkormányzat 2011. évi költségvetési rendeletének módosítására. 
Elıterjesztı: Koncz József polgármester 
 
Az elıterjesztés írásban a jegyzıkönyvhöz csatolva.  
 
Koncz József polgármester rövid szóbeli kiegészítésként elmondja, hogy a hatályos 
jogszabályok szerint a központi intézkedéseken alapuló költségvetési rendeletmódosítást 
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negyedévente el kell végezni. A költségvetési rendelet módosításának oka, a 
közfoglalkoztatási pályázatokkal kapcsolatban szükséges. Az önkormányzat rövid és hosszú 
távú közfoglalkoztatásra pályázott. Ismerve a közfoglalkoztatás jelentıségét a teljes 
keretösszegre nyújtott be pályázatot. Így sikerült összesen 39 fı 4 órás közfoglalkoztatására 
támogatáshoz jutni. A 39 fıbıl 31 fı az önkormányzatnál, 4 - 4 fı, pedig két intézményben 
kerül foglalkoztatásra. A 4 órás foglalkoztatás támogatottsága 95 %-os, a 3 fı 8 órás 
foglalkoztatása pedig 80%-ban támogatott.  A foglalkoztatáshoz kapcsolódó költségek, 
személyi, járulék és dologi kiadások biztosításához szükséges saját erı jóváhagyásáról kell 
dönteni, amely beépítésre került a költségvetésbe. A bevétel és kiadások átvezetésével  
törlésre került a céltartalék összege. Kérdezi, a képviselıket, hogy egyetértenek-e a rendelet 
módosításával.    

Mivel indítvány, javaslat nem érkezett Koncz József polgármester szavazást kezdeményezett. 

 

Ezt követıen a Képviselı-testület 6 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül 
megalkotta következı rendeletét:     

 

SZENTISTVÁN NAGYKÖZSÉGI ÖNKORMÁNYZAT KÉPVISEL İ-TESTÜLETÉNEK  
7/2011.(IV.29.) önkormányzati rendelete 

Az önkormányzat 2011. évi költségvetésérıl szóló 3/2011. (II.28.) önkormányzati rendelet 
módosításáról. 

A rendelet szövege írásban a jegyzıkönyvhöz csatolva. 

 

4./ Tárgy:Javaslat a közmeghallgatáson felvetett kérdésekben teendı intézkedésekre. 
Elıterjesztı: Koncz József polgármester 
 
Koncz József polgármester a közmeghallgatáson elhangzottakra utalva elmondja, hogy a 
lakosság részérıl nem volt olyan kérdésfelvetés, amely nagyobb intézkedést kívánna. Utal rá, 
hogy a köztisztaság kérdését mind a településen élık, mind az önkormányzat fontosnak, 
folyamatos feladatnak tartja. Egy javaslat hangzott el arra vonatkozóan, hogy a növényi 
hulladékok égetése egy napra korlátozódjon. A képviselı-testület véleménye szerint, 
maradjon meg az erre vonatkozó önkormányzati rendeletben szabályozott gyakorlat, ami 
hétköznaponként meghatározott idıben engedélyezi az égetést. Kiemeli a település tisztaság 
megırzésének, megerısítésének fontosságát. Az ún. „régi szeméttelep” rekultivációjával 
kapcsolatban emlékezteti a képviselı-testületet a legutóbbi rendkívüli ülésen elmondottakra és 
hozzáteszi, hogy ebben az évben megtörténik a temetı utáni szeméttelep felszámolása. Az 
ezzel kapcsolatos munkálatok az év során folyamatosan zajlanak. A közmeghallgatáson a 
hulladékszállítással kapcsolatban elhangzott hozzászólásokra és válaszára reagálva kiemeli, 
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hogy az önkormányzati rendelet értelmében a hulladékgyőjtı zsákok megvásárlásával nem 
váltható ki a 6o illetve a 120 literes kukák után fizetendı szemétszállítási díj.  

Álláspontja szerint, a közmeghallgatáson nem merült fel olyan lakossági kezdeményezés, 
mely a képviselı-testület külön döntését igényelné. 

Kiss Lajos képviselı iskolaigazgatóként reagálva a közmeghallgatáson az iskola 
elnevezésével kapcsolatban felvetett kérdésre elmondja, hogy az iskolák elnevezése az iskolák 
belügye. A névadáskor - 2004-ben - a szülık, diákok, és munkatársak körében széles körő 
felmérést végeztek. Írásos kérdıív formájában történt a javaslatok, ötletek kikérése. Az 
elnevezés a többség véleményére alapozva született. A vélemények megegyeztek abban, hogy 
mivel a település neve is Szentistván, együtt nem jól hangozna, ha az iskola is a Szent István 
nevet viselné. Megjegyzi, hogy az országban több intézmény is viseli ilyen formában István 
király nevét és mindenki számára egyértelmő, hogy ez Szent István királyra utal. Kéri, a 
képviselıket, hogy a lakosok ez irányú kérdésére szíveskedjenek megadni ezt a tájékoztatást. 

Aranyosi Imre képviselı kérdezi, hogy az ún. „régi Posta” elıtti buszváró, miért nem lesz 
újjáépítve. 

Koncz József polgármester elmondja, hogy mivel az állami tulajdonú ingatlanon van, nem 
támogatta a pályázat. Keresi a lehetséges megoldást arra, hogy az is megújításra kerüljön. A 
kivitelezıvel folyik az egyeztetés, árajánlat kérése. 

Ördög Jakab: képviselı kiegészítésként elmondja, hogy a buszváró és a közvilágítás 
korszerősítésére 2008-ban kezdett pályázni az önkormányzat. A felsı buszmegállóhoz is 
megkérték a hozzájárulást. A hozzájárulást kb. 1,5 év után, a 2. pályázat idejére kapták meg. 
Miután új pályázatok kerültek kiírásra, és beadásra. A fellebbezések után megszületett a 
végleges döntés a pályázatokról, idıközben azonban lejárt. a hozzájárulás érvényessége Úgy 
döntött az önkormányzat, hogy emiatt nem kockáztatja a közvilágításra és a másik két 
buszmegállóra nyert 35 milliós összeget. Ezért inkább kérték, hogy a 3. buszmegállót vegyék 
ki, így az nem a pályázat része. Olyan feltétellel döntöttek így, hogy a kivitelezés során 
esetleg nyílik lehetıség megegyezni a kivitelezıvel arra, hogy a felsı buszváró is beleférjen a 
keretbe. Javasolja, hogy tárgyaljanak a kivitelezıvel és kerüljön be a költségvetésbe a 3. 
buszváró is.    

        Állásfoglalás: A Képviselı-testület Koncz József polgármester tájékoztatóját 
jóváhagyólag tudomásul vette. 
 
5./ Tárgy: Tájékoztató a lejárt határidejő testületi határozatok végrehajtásáról. 
Elıterjesztı: Tóth Imréné dr. jegyzı  
  
Tóth Imréné dr. jegyzı a napirenddel kapcsolatban nem kíván szóbeli kiegészítést tenni.  

Állásfoglalás: A képviselı-testület a tájékoztatást jóváhagyólag tudomásul vette. 
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6./ Tárgy: Indítványok, javaslatok  
 
a.)  Javaslat az ÖNHIKI támogatás benyújtására 
 
Az elıterjesztés írásban a jegyzıkönyvhöz csatolva. 
 
Koncz József polgármester elmondja, hogy ez évtıl változtak az ÖNHIKI szabályai. 
Korábban errıl már beszélt a testület, várta, hogy milyen feltételekkel lehet jelentkezni a 
támogatásért.  A támogatási igényt három határidıvel lehet beadni. Az elsı határidı május 2. 
Emlékezteti a jelenlevıket, hogy korábban már volt szó az önkormányzat mőködési hiányáról. 
A hiány egyik legjobb finanszírozása az lenne, ha sikerülne támogatást szerezni rá. Mint az 
anyagban le van írva, többféle szempont alapján bírálják el az igényt. Van, aminek megfelel 
az önkormányzat, van, aminek nem. Mivel az oktatási intézmények finanszírozását, jelentıs 
önkormányzati hozzájárulással kell kiegészíteni évek óta - tavaly 47 millió Ft-ot, idén 51 
millió Ft-ot biztosít az önkormányzat- javasoljuk, hogy a közoktatási feladatellátáshoz 
kapcsolódó forráshiány legyen a támogatási kérelem elsıdleges indoka.  Jelzi, hogy az 
elkészítés idıpontjában fejtörést okozott, hogy mivel a Szennyvízüzemeltetı társulással 
együtt van az önkormányzat költségvetése, a számokat szigorúan nézve, nem jogosult az 
önkormányzat a támogatásra. Kizáró okként szerepel, hogy a társulásnak bevétele van, amit 
nem mőködésre, hanem felhalmozási kiadásokra fordított az elmúlt évben. Ezért kért  
felmentést az alól, hogy a költségvetés adatait ne összevontan kelljen jelölni. Tájékoztatja a 
testületet, hogy ezzel kapcsolatban eljutott az államtitkár úrhoz, aki szerencsére tudott 
intézkedni ebben az ügyben, és így kivették ezt a tételt, ezért e nélkül adható be az igény. Úgy 
néz ki, hogy ez az akadályozó tényezı megszőnt. Kérdezi a képviselıket, hogy van–e ezzel 
kapcsolatban kérdés, vélemény.   

Ördög Jakab képviselı kérdezi, hogy akkor a támogatási kérelemben 51.525.000,-Ft  fog 
szerepelni. 

Koncz József polgármester elmondja, hogy a határozati javaslatban szereplı 21 millió Ft fog 
szerepelni, amely a mőködési hiány összegének felel meg. 

Mivel több kérdés, javaslat nem volt, Koncz József polgármester szavazást kezdeményezett. 

 

Ezt követıen a képviselı testület tagjai 6 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül 
meghozta a következı határozatát:  

Szentistván nagyközség Képviselı-testületének 
24/2011. (IV.28.) határozata 
  

Tárgy: Az önhibájukon kívül hátrányos helyzetben lévı önkormányzatok 2011. évi 
támogatására vonatkozó igény benyújtása.  
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1./ Szentistván nagyközség Képviselı-testülete a Magyar Köztársaság 2011. évi 
költségvetésérıl szóló 2010. évi CLXI. törvény 6. számú melléklet 2. pontja alapján 
(továbbiakban 6. számú melléklet) támogatási igényt nyújt be az önhibájukon kívül hátrányos 
helyzetben lévı önkormányzatok támogatására.  

2./ Szentistván nagyközség Képviselı-testülete az önhibájukon kívül hátrányos helyzetben 
lévı önkormányzatok támogatásának igényléséhez a fenti törvény alapján a következı 
nyilatkozatot teszi: 

I.a) A települési önkormányzat lakosságszáma 2010. január 1-jén 1000 fı feletti. 

II.a) A települési önkormányzat helyi adó bevezetésérıl döntött és 2011. évben ilyen 
jogcímen 22.800 eFt összegő bevételt tervez. 

III. Az önkormányzat 2011. évi költségvetési rendeletét 21.194 eFt összegő mőködési célú 
hiánnyal fogadta el.  

IV. Az önkormányzat kötelezettségvállalása 2010. és 2011. évben nem haladja meg az Ötv. 
88.§ (2) bekezdés szerinti éves kötelezettségvállalás felsı határát. 

V.b) Az önkormányzat az Ötv. szabályai szerint kötelezı könyvvizsgálatra kötelezett  

    c) Az önkormányzat 2010. évi zárszámadását a könyvvizsgáló elfogadta. 

A képviselı-testület felhatalmazza polgármesterét a támogatási igény benyújtására. 

Határidı:: 2011. május 2.                                                                                                                             
Felelıs: Koncz József polgármester  
 

Dobóné Koncz Judit alpolgármester megérkezett. 

Koncz József polgármester 10 perc szünetet rendelt el. 

Szünet után. 

 

b.) Javaslat hitel felvételére az iskola és a mővelıdési ház hıszolgáltatási szerzıdés 
kiváltására. 

Az elıterjesztés írásban a jegyzıkönyvhöz csatolva. 

Koncz József polgármester az elıterjesztéssel kapcsolatban tájékoztatja a testületet, hogy a 
hıszolgáltatási szerzıdés megszüntetésével kapcsolatban tárgyalást kezdeményezett, ami 
jelenleg is tart. Most jutott el oda az ügy, hogy a testület elé tudja hozni a javaslatot. Az 
elıterjesztés pontosan bemutatja, hogy összegszerően mit jelent, mivel jár a szerzıdés 
felmondása, hitellel történı megváltása, amihez könyvvizsgálói vélemény beszerzésére is 
szükség volt.  A hıszolgáltatási szerzıdés rendes felmondással megszüntethetı. Elmondja, 
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hogy a pillanatnyi kondíciók alapján, ebben az évben 7 millió Ft-ot kell fizetni, de ez az 
elkövetkezı években tovább növekedne a gázár emelkedésével. A számlavezetı pénzintézet 
tájékoztatást adott a beruházási hitel várható költség vonzatáról. 15 millió Ft összegő 10 évre 
szóló hitel esetén évente 2 - 2,5 millió Ft-tal kell számolni. Tájékoztatja továbbá a képviselı-
testületet, hogy a szerzıdés felbontása után a karbantartás az önkormányzat feladata és 
költsége lesz. Ez ügyben felvette a kapcsolatot a karbantartást végzı céggel és a javítást 
jelenleg alvállalkozóként végzı szakemberrel. Az árajánlatok alapján úgy látszik, hogy 
valamivel több, mint 100.000,-Ft-ból jönne ki az évi egyszeri karbantartás és felülvizsgálat. 
Látható, hogy a hıszolgáltatási szerzıdés fenntartása illetve felmondása esetén a különbség 
30 M forintra tehetı. Kéri a testület véleményét. 

Ördög Jakab képviselı néhány gondolattal kívánja kiegészíteni az elhangzottakat. Elmondja, 
hogy annyiban lett volna pontosabb az elıterjesztés, ha láthatta volna a testület azt a tényt is, 
hogy a beruházás megvalósulása az elmúlt években milyen gázfogyasztás-csökkenést 
eredményezett. A szerzıdés azért lett megkötve, hogy gazdaságos, biztonságos, hosszú távon 
kifizetıdı beruházás valósuljon meg. Akkor azonban senki nem számolt ilyen mértékő gázár 
emelkedéssel. Elmondja, hogy ı maga is kezdeményezte az elmúlt évben az ezzel való 
foglalkozást, de erre nem került sor. Felhívja a figyelmet, hogy nagy a kockázat. mert az 
önkormányzaté lesz a központ, bármilyen meghibásodás, alkatrész hibája esetén, a rendszer 
megjavítása az önkormányzatot terheli. Ezzel szemben látva a 31 millió Ft körüli különbséget, 
úgy gondolja, hogy meg kell kísérelni a hitel felvételt és a szerzıdés felmondását. A 
visszafizetés 10 éves idıtartam alatt nem jelenthet gondot.  A felmondás és a hitelfelvétel 
mellett teszi le a véleményét. Javasolja a határozati javaslat elfogadását. 

Aranyosi Imre képviselı is javasolja a szerzıdés felmondását és a hitel felvételét. 

Koncz József polgármester elmondja, hogy véleményében megerısítette az is, hogy eljutott 
olyan önkormányzathoz, akik már túl vannak a szerzıdés felmondásán. Olyan információja is 
van, hogy egyre több önkormányzat tervezi a felmondást.  

Mivel több kérdés, javaslat nem volt, Koncz József polgármester szavazást kezdeményezett. 

Ezután a Képviselı-testület külön-külön szavazással, 7 egybehangzó igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül meghozta  következı határozatait:  

 
Szentistván nagyközség Képviselı-testületének 
25/2011.(IV.28.) határozata 
 
Tárgy: Hıszolgáltatási szerzıdés felmondása. 

Szentistván Nagyközség Önkormányzat Képviselı-testülete felhatalmazza polgármesterét a 
2006. január 19.-én aláírt hıszolgáltatási szerzıdés felmondására. 
 
Egyidejőleg a képviselı-testület külön határozattal rendelkezik a szerzıdés megszőnéséhez 
szükséges hitel felvételérıl. 
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Határidı: azonnal 
Felelıs: Koncz József polgármester  
 
 
Szentistván nagyközség Képviselı-testületének 
26/2011.(IV.28) határozata 
 
Tárgy: Beruházási hitelfelvétel. 

Szentistván nagyközség Önkormányzatának Képviselı-testülete az általános iskola és a 
mővelıdési ház főtésének biztosítására kötött hıszolgáltatási szerzıdés kiváltására 15 millió 
Ft beruházási hitel felvételét határozza el 10 éves futamidıre. 

 Felhatalmazza polgármesterét, hogy az önkormányzat számláját vezetı pénzintézet felé tegye 
meg a szükséges intézkedéseket a hitelfelvétel érdekében, valamint a hitelszerzıdést úgy 
kösse meg, hogy a hıszolgáltatási szerzıdés megszőnésekor a berendezések vételárának 
kifizetéséhez szükséges pénzeszköz rendelkezésre álljon. 

Határidı: értelemszerően 
Felelıs  Koncz József polgármester 
    

c.) Polgármesteri tájékoztató 

Koncz József polgármester  emlékezteti a testület tagjait, hogy legutóbbi rendkívüli testületi 
ülésen szó volt a Damjanich 25. szám alatti ingatlanról. Elmondja, hogy beszélt az ingatlant 
megvásárolni szándékozó leendı tulajdonossal. Kéri a testület felhatalmazását, hogy 
egyeztetést folytathasson a leendı tulajdonossal, az ingatlan egy részének megvásárlásáról. 
Így a korábbi javaslatok szerint lehetıség lenne az útszakasz, a járda szélesítésére. 

     Állásfoglalás: a képviselı testület felhatalmazza polgármesterét, hogy az ingatlan területe 
egy részének megvásárlásával kapcsolatosan egyeztessen a tulajdonossal. 

Koncz József polgármester ismerteti a kaposvári polgármester kérését, amely már korábban is 
szóba került. Elmondja, hogy Kaposvár polgármestere levélben kereste meg, amelyben egy 
Csíkszentkirályon létesítendı turul szoborhoz kérte az önkormányzat anyagi támogatását. 4 
millió Ft már összegyőlt, még kb. 2 millió Ft-ra lenne szükség. Véleménye szerint jelenleg 
nincs olyan helyzetben az önkormányzat, hogy támogatni tudja a kérést. Kérdezi a testület 
tagjainak véleményét.  

         Állásfoglalás: A képviselı testület tagjai egyetértenek abban, hogy az önkormányzat 
jelenlegi anyagi helyzete nem teszi lehetıvé a kérés teljesítését. 

Tájékoztatja, továbbá a testület tagjait, hogy a jövı péntekre egyeztetésre hívták a busz 
menetrenddel kapcsolatban. Kérdezi, hogy tudnak–e a képviselık olyan igényrıl, amit az 
egyeztetés során jeleznie kell.  
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Tájékoztatásul elmondja, hogy Dr. Vojczek László szülész-nıgyógyász május13-án és május 
14-én nıgyógyászati szőrıvizsgálatot fog végezni a községben. A vizsgálat meghirdetésre 
került a Falu Tv-ben.  

2011. június 4.-én elsı alkalommal kerül megrendezésre Szentistvánon a gasztrokulturális 
fesztivál. A rendezvény a tavalyi év során megnyert pályázati pénzbıl fog megvalósulni. 
Emlékezteti a testület tagjait, hogy korábbi testületi ülésen már beszéltek a lehetséges 
helyszínekrıl. Elmondja, hogy ezt a fesztivált mindenképp a falu központban szeretnénk 
megrendezni, így is van meghirdetve. Ki kell próbálni, hogy hogyan mőködik, milyen 
fogadtatása lesz a központi helyszínnek.  Az egyik helyszín, a volt idısek otthona nagyrészt 
pályázati pénzbıl került felújításra. Az udvaron korábban tervezett nagyobb munkálatok 
végül is elmaradtak, egy kisebb területrendezés történt. A felújítás, területrendezés nagyrészt 
közmunka bevonásával valósult meg. A Matyólagzi az Ifjúsági Parkban kerül megrendezésre.  
Elmondja továbbá, hogy a tavalyról áthúzódó tájház felújítás pályázattal és falumegújítási 
pályázattal kapcsolatban is jó hírei vannak. Ugyan ezek még nem hivatalos értesítések, de 
információi szerint mindkét pályázat nyertes. Kérdezi, hogy az elmondottakkal kapcsolatban 
van-e a képviselıknek véleménye, javaslata.  

Dobóné Koncz Judit alpolgármester asszony elmondja, hogy többen megkeresték azzal a 
kéréssel, hogy szeretnék, ha a 12.50-es busz ismét 13.00-kor indulna, a 10 perccel korábbi 
indulást az utasok nem tartják indokoltnak. Jelzi, hogy az elızményeket nem ismeri, ami a 
menetrend-változást indokolta.  

Kampel Lászlóné  képviselı elmondja, hogy korábban a lakosok többek között azért 
kezdeményezték a 12.50-es indulást, hogy ezzel az utasok elérték azt a személyvonatot, amely 
Mezıkövesdrıl indul és csatlakozást jelent a Füzesabonyból 14.00 kor induló  IC járathoz. 
Nyeste Józsefné bizottsági tag javasolja a polgármester úrnak, hogy kérdezze meg, lenne e 
lehetıség arra, hogy a hétvégén is közlekedjen a 14.15-ös busz. Továbbá, hogy a 
Szentistvánról 15.30- kor induló busz 10-15 perccel korábban induljon, mivel így sem a 
Miskolc, sem a Budapest felé közlekedı vonatokat nem éri el.  Problémaként jelzi még, hogy 
hétvégén Mezıkövesdrıl 18.30-kor eljön az utolsó busz, ami nagyon korai.   

Ördög Jakab képviselı a polgármesteri tájékoztatóval kapcsolatban elmondja, hogy az a 
pályázat, amivel egy ingatlant rendbe tétele megtörténik az nagyon helyes dolog.  Feladatot 
kell adni az épületnek, ami önkormányzati feladatot jelöl. A rendezvény helyszínével 
kapcsolatban elfogadja a döntést. 

d.) Képviselıi indítványok, javaslatok: 

Kiss Lajos kérdezi, hogy a régi Tejcsarnok bontásából származó törmelék elszállítására lesz e 
lehetıség, a nyári idıszakban. A kazánnal kapcsolatban kérdezi, hogy a régi kazán 
hasznosítása megtörténhet-e, mert arra már az iskolában nem lesz szükség. Javasolja a 
hasznosítását. A Zeneiskola mőködésével kapcsolatban elmondja, hogy az igazgató 1 millió 
Ft-ot kért  mőködtetésre. Úgy látja, hogy mivel a kért összeget az önkormányzat nem tudta 
biztosítani, valószínőleg meg fogják szüntetni az zeneoktatást Szentistvánon. Ebben az 
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esetben valószínőleg lehetıségként fel fogják ajánlani, hogy a gyerekeket Mezıkövesdre 
hordják át a Zeneiskolába. Ugyan a szülıkkel még nem beszélte meg -, de véleménye szerint 
ennek költségei, illetve a gyerekek utazásának megszervezése gondot jelenhet a szülıknek. A 
másik variáció a magán zeneiskola. Sajnálja, ha helyben megszőnik a zeneiskola. Elmondja 
továbbá, hogy a Vöröskereszt azzal a kéréssel kereste meg, hogy a Gaszrokulturális fesztivál 
során biztosítson helyet az iskolában vérvételhez és vérnyomásméréshez.   

Burai Jenı CKÖ elnök beszélgetést kezdeményezett a településen élı cigányság. helyzetével 
kapcsolatban. Elmondja, hogy a helyi cigányság körében az utóbbi idıben aggodalmat kelt, 
hogy a településen egyes személyek, rasszista jellegő véleményüknek adnak hangot. Személy 
szerint nem kívánja megnevezni az illetıket. Felhívja a polgármester úr és a jelenlévı 
képviselık figyelmét, hogy lépni kell az ügyben, amíg nem késı. Javasolja továbbá, hogy a 
bérpótló juttatással kapcsolatban végzett környezettanulmány során legyen jelen egy személy 
a kisebbség részérıl is.  

Ördög Jakab képviselı a Burai Jenı CKÖ elnök által elmondottakra reagálva elmondja, hogy 
mint gondolatfelvetéssel egyet ért, megnyugtatónak tartja azonban, hogy az Országgyőlés 
napokon belül elfogadja azt a törvényt, amely elejét veszi az ilyenfajta szervezkedéseknek. E 
szerint a megfélemlítésre irányuló csoportos fellépés büntetıjogi következményekkel jár. 
Foglalkozni kell ezzel a dologgal, kéri, hogy ezt beszéljék meg polgármester úrral. 

Kampel Lászlóné képviselı is jelzi, hogy az általánosan megfogalmazott problémák 
megoldásához nem tud segíteni a képviselı-testület. Másrészt a képviselı-testületnek ilyen 
formában beavatkozási lehetısége nincs, nem léphet fel a törvény nevében. Ha konkrét 
személyeket tudnak megnevezni, azt beszéljék meg a polgármester úrral, aki segítséget nyújt 
az érintett személyek elleni feljelentés megtételéhez. 

Aranyosi Imre képviselı elmondja, hogy a médiában is látható, hogy ez a probléma nem 
egyoldalú, a cigányság részérıl is vannak problémák. Magyarországon a rendırségnek 
kötelessége megvédeni, mind a cigány embert, mind a magyar embert. Egyedül ennek a 
szervnek van joga fellépni.  

Kiss Lajos képviselı szerint az, hogy most ezek az esetek a médiában bemutatásra kerültek, 
sok ember gondolkodását megzavarták. Felerısödtek azok a gondolatok, amelyek 
cigányellenesek, vagy éppen a másik fél felé ellenségesek. Úgy gondolja azonban, hogy 
Szentistván nem hasonlítható a médiában bemutatott településhez. El kell mondani, 
foglalkozni kell a problémával, de nem érzi, hogy Szentistvánon ez jelenleg gond lenne. 
Szükség esetén jogi lépéseket kell tenni.     

Válaszadás: 

Koncz József polgármester Kiss Lajos képviselı felvetéseire válaszolva elıadja, hogy a 
törmelék elszállítását vállalta egy helyi lakos, de eddig nem tett eleget az ígéretének. Tud róla 
és szervezi az elszállítást. A kazánnal kapcsolatban egyetért, megpróbálják értékesíteni. A 
zeneiskola kérdésével foglalkozni kell. Megbeszélte a mezıkövesdi igazgatójával, hogy ezt a 
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tanévét végig fogják vinni, majd további egyeztetést kell folytatni. A Vöröskereszt tervezett 
programjáról nem tud, egyeztetni kell. 

Burai Jenı CKÖ elnök felvetésére reagálva elmondja, eddig is törekedett a kisebbség 
képviselıvel való rendszeres találkozásra a problémák megbeszélése, egyeztetés céljából. A 
továbbiakban is kéri, hogy probléma esetén jelezzenek felé. Személy szerint nem hallott az 
elmondott problémáról. Azt a véleményt tudja megerısíteni, hogy Szentistvánon a cigányok 
és a magyarok együttélésében nincs különösebb probléma. Kéri azonban, hogy probléma 
esetén a továbbiakban is jelezzenek felé, mert ezekkel szükséges foglalkozni.     

Tóth Imréné dr. jegyzı a bérpótló juttatással kapcsolatban végzett környezettanulmány 
kapcsán elhangzott javaslatra reagálva elmondja, hogy arra a módosított szociális rendelet 
végrehajtása érdekében van szükség. Ezek egyedi hatósági ügyek, amelyek csak az érintett 
ügyfélre és a hivatalra tartoznak. Az ügyrıl csak érintettek kaphatnak tájékoztatás, az 
ügyiratba is csak az érintett ügyfél tekinthet. be. Az eljárás során külsı személyek bevonására 
- a szakértı, tanú stb. kivételével - nincs lehetıség és nem is tartja indokoltnak. 

Mivel több kérdés, hozzászólás nem volt, Koncz József polgármester megköszönte a 
meghívott vendégeknek a megjelentést, ezt követıen a képviselı-testület zárt ülésen folytatta 
munkáját, melyrıl külön jegyzıkönyv készült. 

 

kmf. 

Tóth Imréné dr.                                           Koncz József 
jegyzı                                                      polgármester 

 
Kampel Lászlóné                     Ördög Jakab 

jegyzıkönyv hitelesítık 


